
Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 677 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 677:
’’Ministeren bedes oplyse, hvilke erfaringer der ligger til grund for ministerens 
udtalelse under besvarelsen af samrådsspørgsmål AØ den 9. juni 2010 om, at 
han ikke forventer, at fødselstallet vil falde ved indførelse af brugerbetaling på 
fertilitetsbehandling i Danmark på trods af, at erfaringer fra Tyskland, som ofte 
sammenlignes med Danmark, tydeligt viser, at fødselstallet faldt efter indførel-
se af brugerbetaling, og at alle fertilitetseksperter advarer om denne konse-
kvens.”

Svar:
Der henvises til min besvarelse af SUU spørgsmål nr. 675.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Anna Skat Nielsen
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